

**REPUBLIQUE
DE
VANUATU**
JOURNAL OFFICIEL



**REPUBLIC
OF
VANUATU**
OFFICIAL GAZETTE

6 FEVRIER 2012

NO. 5

6 FEBRUARY 2012

SONT PUBLIES LES TEXTES SUIVANTS

LOI

LOI NO. 14 DE 2011 SUR LES BREVETS
(MODIFICATION)

NOTIFICATION OF PUBLICATION

ACT

PATENTS (AMENDMENT) ACT NO. 14 OF 2011



REPUBLIC OF VANUATU

**PATENTS (AMENDMENT) ACT
NO. 14 OF 2011**

Arrangement of Sections

1	Amendment.....	2
2	Commencement	2

REPUBLIC OF VANUATU

Assent: 20/12/2011
Commencement: 06/02/2012

PATENTS (AMENDMENT) ACT NO. 14 OF 2011

An Act to amend the Patents Act No. 2 of 2003.

Be it enacted by the President and Parliament as follows-

1 Amendment

The Patents Act No. 2 of 2003 is amended as set out in the Schedule.

2 Commencement

This Act commences on the day on which it is published in the Gazette.

SCHEDULE

AMENDMENTS OF PATENTS ACT NO. 2 OF 2003

1 After section 12

Insert,

“12A Protection of undisclosed test or other data

- (1) Subject to subsection (2), if an application referred to in section 12 is in relation to:
 - (a) pharmaceutical chemicals; or
 - (b) agricultural chemicals,which use new chemical entities and require, as a condition of approving the marketing of those products, the submission of undisclosed test or other data, the origination of which involves a considerable effort, the Registrar must protect such data against unfair commercial use.
- (2) The Registrar may disclose any test or other data referred to in subsection (1) only if:
 - (a) it is necessary for protection of the public; or
 - (b) steps are taken to ensure that the data are protected against unfair commercial use.”



RÉPUBLIQUE DE VANUATU

LOI N° 14 DE 2011 SUR LES BREVETS (MODIFICATION)

Sommaire

1	Modification.....	2
2	Entrée en vigueur	2

RÉPUBLIQUE DE VANUATU

Promulguée: 20/12/2011

Entrée en vigueur: 06/02/2012

LOI N°14 DE 2011 SUR LES BREVETS (MODIFICATION)

Portant la modification de la Loi N° 2 de 2003 sur les brevets.

Le Président de la République et le Parlement promulguent le texte suivant :

1 Modification

La Loi N° 2 de 2003 sur les brevets est modifié tel que prévu à l'Annexe.

2 Entrée en vigueur

La présente Loi entre en vigueur à la date de sa publication au Journal officiel.

ANNEXE

PORTANT LA MODIFICATION DE LA LOI N° 2 DE 2003 SUR LES BREVETS

1 Après l'article 12

Insérer

« 12A Protection du test non communiqué

1) Sous réserve du paragraphe 2), lorsqu'une demande citée à l'article 12 concerne :

- a) des produits chimiques pharmaceutiques ; ou
- b) des produits chimiques agricoles,

utilisant toute nouvelle entité chimique et impose, comme condition pour approuver la commercialisation de ces produits, la soumission d'un test non communiqué ou autre donnée, dont l'origine engage un effort considérable, le conservateur doit protéger ces données contre toute exploitation commerciale injuste.

2) Le conservateur ne peut communiquer tout test ou autre donnée visé au paragraphe 1) que si :

- a) c'est utile pour la protection du public ; ou
- b) des mesures sont prises pour s'assurer qu'elles sont protégées contre toute exploitation commerciale injuste. »